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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 06. 11. 2017 
 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  Mgr. Ladislav Maťašovský,  PaedDr. Peter Černý,  

 Zsolt Takáč, Mgr. Ján Kolek 

Ospravedlnení:                  Rudolf Mézes 

Ďalej boli prítomní- 

Hostia:                      Mgr. Miroslav Psota -prednosta MsÚ, Mgr. Zuzana Morovičová - vedúca  

                                           oddelenia všeobecnej a vnútornej správy MsÚ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí a oboznámil ich 

s programom. Navrhol bod 4) Návrh rozpočtu mesta na rok 2018 stiahnuť z programu, nakoľko nie 

sú ešte predložené materiály k návrhu. Tento bod bude predmetom rokovania na nasledujúcom 

zasadnutí komisie. Program zasadnutia komisie bol po tejto zmene jednomyseľne schválený.  

 

Program:  
1) Vyhodnotenie cezhraničnej spolupráce. 

2) Informácia o pripravovaných predvianočných a vianočných kultúrnych podujatiach na území  

    mesta Galanta. 

3) Informatívna správa o príprave reprezentačného plesu mesta 2018. 

4) Plnenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Galanta (PHSR). 

5) Rôzne. 

 

1) Vyhodnotenie cezhraničnej spolupráce: 

Materiál spracovaný oddelením všeobecnej a vnútornej správy MsÚ bol doručený členom komisie 

spolu s pozvánkou. 

Mgr. Morovičová – uviedla materiál a konštatovala, že spolupráca s partnerskými mestami 

Tótkomlós, Kecskemét a Bečej v roku 2017 zintenzívnela hlavne, čo sa týka spolupráce a účasti na 

významných podujatiach. Napr. v Bečeji po prvý krát organizovali festival hudby, tanca 

a gastronómie pod názvom Tanderball a do budúcnosti by radi uvítali, keby sa na tomto podujatí 

mohli prezentovať aj naše súbory. 

Mgr. Kolek P. – konštatoval, že absentujú spoločné podujatia s mestom Paks, v minulosti sa tieto 

partnerské styky viac rozvíjali, navrhol spoluprácu obnoviť tak, ako s mestom Kecskemét.  

S jeho návrhom členovia komisie súhlasili. 

PaedDr. Černý – opýtal sa p. Morovičovej, či sa v tomto roku plánuje spoločné športové podujatie 

žiakov medzi partnerskými mestami. 

Mgr. Morovičová – uviedla, že spoločný športový turnaj medzi partnerskými mestami Bečej, 

Mikulov a Galanta je naplánovaný na jarné obdobie budúceho roka. 

Mgr. Psota – predložil členom komisie zaslané ponuky partnerskej spolupráce z dvoch poľských 

miest- Leszno a Ustrzyki Dolne, zároveň ich požiadal o stanovisko k prípadnému nadviazaniu 

partnerských vzťahov.  

Mgr. Kolek P. – podľa jeho názoru by bolo dobré s Poľskom uzatvoriť partnerskú spoluprácu, čo sa 

týka výberu mesta, je treba dať možnosť členom komisie aby sa lepšie oboznámili s uvedenými  

lokalitami. Navrhol opätovne túto záležitosť prerokovať na nasledujúcom zasadnutí komisie. 

p.Takács – poukázal na vzdialenosť týchto miest od Galanty, možno by bolo treba hľadať mesto, 

ktoré je bližšie, hľadať aj tematicky, v čom vieme spolupracovať. 

PaedDr. Černý – je za to, aby sme mali partnerské mesto z Poľska, podľa jeho názoru treba vybrať 

mesto, ktoré je nám primerané veľkosťou, počtom obyvateľov a pod. 

Mgr. Maťašovský – taktiež podporuje myšlienku spolupráce s partnerským mestom z Poľska, 

vedeli by sme reagovať aj na projekty Vyšegradskej štvorky. 
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Mgr. Kolek P. – uviedol, že by nekládol dôraz na vzdialenosť ani veľkosť mesta. Požiadal p. 

Morovičovú, aby pre komisiu na najbližšie zasadnutie pripravila bližšie informácie o uvedených 

poľských mestách. 

 Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala informatívnu správu 

k „Vyhodnoteniu cezhraničnej spolupráce“, berie ju na vedomie s nasledujúcimi 

pripomienkami: 

- odporúča v roku 2018 oživiť spoluprácu s partnerským mestom Paks 

- odporúča nadviazať partnerskú spoluprácu s niektorým mestom z Poľska a zároveň žiada 

vedúcu oddelenia všeobecnej a vnútornej správy MsÚ Mgr. Zuzanu Morovičovú 

o vyhotovenie podrobnejšej informácie k priblíženiu obidvoch poľských miest, ktoré navrhli 

spoluprácu nášmu mestu a to na najbližšie zasadnutie komisie. 

 

2) Informácia o pripravovaných predvianočných a vianočných kultúrnych podujatiach na  

    území mesta Galanta: 

Správy jednotlivých kult. organizácií na území mesta boli doručené všetkým členom komisie spolu 

s pozvánkou. 

Mgr. Kolek P. – poďakoval všetkým inštitúciám za zaslané informatívne správy a za veľké 

množstvo podujatí, ktoré organizujú v predvianočnom a vianočnom období. Navrhol venovať sa 

prioritne Vianočným trhom a požiadal riaditeľa MsKS, aby podal informáciu k programu. 

Mgr. Kolek J. – uviedol, že toto obdobie, čo sa týka podujatí, je aj pre MsKS najvyťaženejšie. 

Vianočné trhy sa v tomto roku budú konať od 18. – 23. 12. 2017, v tomto období MsKS nebude 

realizovať vo vnútri žiadne veľké podujatia. Informoval, že do 15. 11. 2017 by mal byť kultúrny 

program Vianočných trhov ucelený a že v rozpočte je na jeho zabezpečenie vyčlenených 7 000 

EUR. Na prvý a posledný deň je plánovaný profesionálny kultúrny program, pri príprave programu 

úzko spolupracujú aj so školami, rôznymi kultúrnymi inštitúciami a občianskymi združeniami. 

Program bude rôznorodý, na vystúpenia bude zabezpečené veľké pódium. Ďalej informoval, že 

mesto plánuje aj oslavy Silvestra, veľké pódium zostane na Mierovom námestí, kde sa zabezpečí 

program a plánuje sa ohňostroj. 

Mgr. Kolek P. – požiadal riaditeľa MsKS, aby finálnu verziu kultúrneho programu Vianočných 

trhov predložil členom komisie na nasledujúce zasadnutie. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informáciu 

o pripravovaných predvianočných a vianočných kultúrnych podujatiach na území mesta 

Galanta“, berie ju na vedomie a žiada riaditeľa MsKS Mgr. Jána Koleka po finalizovaní 

kultúrneho programu Vianočných trhov o jeho predloženie na nasledujúce zasadnutie 

komisie. 

 

3) Informatívna správa o príprave reprezentačného plesu mesta 2018: 

Mgr. Psota – informoval, že reprezentačný ples mesta sa uskutoční v piatok 26. 01. 2018, hudba je 

zabezpečená, primátor mesta má predstavu o programe a na 10. 11. 2017 pozýva riaditeľa MsKS na 

stretnutie ohľadne plesu. Na základe kapacity a nákladov sa vypočíta cena vstupného, aby ples 

nebol stratový. 

Mgr. Kolek P. – opýtal sa pána prednostu, či mesto plánuje v rozpočte na rok 2018 vyčleniť čiastku 

na organizáciu plesu? 

Mgr. Psota – určitá čiastka sa plánuje z rozpočtu mesta, primátor mesta chce osloviť sponzorov. 

PaedDr. Černý – opýtal sa na nezvyklý termín konania plesu- prečo v piatok? 

Mgr. Psota – podľa jeho informácií je to preto, že na tento  termín bolo možné zabezpečiť speváčku. 

Mgr. Kolek P. – apeloval na vedenie mesta, aby oslovilo čo najviac partnerov za účelom získania 

sponzorských príspevkov a takto umožnilo financovanie značnej časti nákladov na ples 

z mimorozpočtových prostriedkov.  
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Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informatívnu 

správu o príprave reprezentačného plesu mesta 2018“, berie ju na vedomie s nasledovnými 

pripomienkami: 

- odporúča na nasledujúcom zasadnutí komisie informovať o výsledkoch rokovaní ohľadne 

plesu 

- odporúča financovať väčšiu časť nákladov na organizovanie reprezentačného plesu mesta 

v roku 2018 zo sponzorských príspevkov 

  

4) Plnenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Galanta (PHSR) v roku 

2016: 

Materiál za oddelenie spoločenských služieb MsÚ spracovala Mgr. Lívia Gešková a  bol doručený 

členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Kolek P. – uviedol  materiál a zrealizované aktivity PHSR v roku 2016 za oblasti, ktoré sa 

dotýkajú komisie. Vzhľadom na skutočnosť, že po skompletizovaní bude Vyhodnotenie PHSR 

predmetom rokovania mestského zastupiteľstva, požiadal členov komisie o stanovisko 

k predloženému materiálu.  

Prítomní členovia komisie materiál jednomyseľne schválili. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Plnenie Programu 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Galanta v roku 2016“ za oblasť kultúry, materiál 

berie na vedomie bez pripomienok a odporúča ho v predloženom rozsahu zapracovať do 

Vyhodnotenia PHSR mesta Galanta za rok 2016 a následne predložiť na schválenie 

Mestskému zastupiteľstvu v Galante. 

 

5) Rôzne: 

A/ 

Mgr. Kolek P. – vzhľadom na neprítomnosť p.Mézesa, ktorý doručil členom komisie pozvánky 

Csemadoku na novembrové podujatia jubilejného  roka Zoltána Kodálya, informoval, že na počesť 

výročia Z. Kodálya sa uskutoční v MsKS 16. 11. 2017 slávnostný spomienkový program 

v spolupráci s partnerským mestom Kecskemét. Vystúpi tu Symfonický orchester Mesta 

Kecskemét, Tanečný súbor Kecskemét, uskutoční sa výstava umelcov z Kecskemétu a bábkové 

predstavenie. 

p.Takács – upozornil aj na hudobno-literárny večer dňa 15. 11. 2017 v Esterházy Wine &Coffe, 

v ktorom budú účinkovať umelci z mesta Kecskemét. Uviedol, že podujatia sa konajú v rámci 

spoločnej akcie dvoch partnerských miest Galanty a Kecskemétu „Dni Kecskemétu“, mesto 

pripravuje osobitnú pozvánku s kompletným programom tohto podujatia počas dvoch dní 15. a 16. 

novembra 2017. Zástupcovia mesta budú veľmi radi, keď tieto podujatia navštívi čo najviac ľudí 

nielen maďarskej národnosti. 

Mgr. Kolek P. – informoval sa ohľadom sochy Z. Kodálya a črtajúcej sa spolupráce s mestom 

Kecskemét. 

p.Takács – uviedol, že záštitu nad tým prebrala primátorka mesta Kecskemét, jedná sa o sochu 

Zoltána Kodálya v životnej veľkosti, prípadne súsošie, keďže témou diela sú „Galantské tance“, 

zafinancovalo by to mesto Kecskemét a umelec by tiež pochádzal od nich. 

 

B/ 

Mgr. Maťašovský – vyslovil presvedčenie, že pozvánky  na otvárací koncert Galantských 

hudobných dní 2017, ktorý bude spojený s oslavami 60. výročia založenia školy všetci dostali a ešte 

raz srdečne pozval prítomných na podujatie. 

Mgr. Kolek P. – v mene celej komisie poďakoval pánovi riaditeľovi a celému kolektívu ZUŠ 

Josepha Haydna za ich činnosť, ktorú počas 60 rokov vykonali, poprial im veľa úspechov a veľa 

výborných absolventov, ktorí budú šíriť dobré meno mesta doma i v zahraničí. 
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C/ 

Mgr. Kolek J. – informoval prítomných, že boli dokončené práce na výťahu pre 9 osôb v MsKS, je 

možné ho využiť aj ako nákladný so vstupom do estrádnej sály, t.č. je prevádzkyschopný, ale ešte 

nebola vykonaná kolaudácia. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Termín nasledujúceho zasadnutia komisie bude spresnený pozvánkami.  

 

 

 

 

 

 

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                        predseda komisie  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Galante dňa  07. 11. 2017      
Zapísala: Eva Poláková 


